

Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 11. maj 2023

Tilstede: Simon Drost, Kirsten Flemming, Jørgen Stenersen, Niels Fynboe og Pia Harder

Dagsorden:

1. Valg af ordstyrer og referent
2. Godkendelse af dagsorden
3. Besøg fra Orø Fællesjord
4. Kommunalplan møde
5. Formandens punkt (der er sket en del)
6. Udvalg
 - A. Færgeskontaktudvalg
 - B. Trampestiudvalg
 - C. Lægeudvalg
7. Strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø
8. Generalforsamling 2023
9. Modtaget korrespondance
10. Eventuelt

1. Simon Drost blev valgt som ordstyrer og Pia Harder blev valgt som referent.
2. Dagsordenen blev godkendt
3. Anna Agger fra Orø Fællesjord har deltaget i en høring på Christiansborg om hvilke udfordringer småø-landmændene står med og hvilke løsninger der kan bidrages med politisk. Hun fortalte om de udfordringer man står med som småø-landmand med en lille bedrift. Simon Drost vil tage kontakt til kommunen for drøfte mulighederne for lokale handlingsplaner og muligheder for lempelse af lovkrav som ikke giver mening for mindre landbrug.
4. Lokalforums bestyrelse er inviteret til dialogmøde med kommunen i forbindelse med revisionen af kommunalplanen og hvordan vi kan arbejde med den lokalt. Kommuneplanen sætter rammen for lokalplanerne og dermed for, hvordan arealerne kan benyttes til f.eks. erhverv, boliger og tekniske anlæg.
5. I forbindelse med udvidelsen af skolen har Simon Drost været til flere byggemøder, da byggeplanerne er blevet ændret. SD har lavet mange opdateringer på hjemmeside bl.a. i forbindelse med den nye lægeordning og trampestierne. Brikken til hallen er blevet væk, SD har fået en ny. FORS har henvendt sig til Lokalforum ang. nogle store sten gravet op i Salvig under kloakeringsarbejdet. SD har aftalt med Østre Færge, at de aftager stenene til styrkelse af molerne.

6. A: Der har ikke været møde i Færgekontaktudvalget.

B: Trampestiudvalget har holdt årsmøde. Der var 23 fremmødte, hovedparten var lodsejere. Der blev valgt en ny *tramper* ind i udvalget, Peter Trier Og to nye lodsejere, Anita Roed (Anexgården) og Susanne Lykke Petersen (Bybjerggårdsvej). Udvalget består herudover af Jette Maja Porting (Hegnegården), Marianne, Klug Andersen (tramper), Mogens Johanson (Beboerforeningen) og Niels Fynboe (Lokalforum). Endvidere blev der dannet et korps til at varetage praktiske opgaver.

C: Lægen er startet på Orø. Der har været problemer med udrulningen af de nye sygesikringskort, hvilket skyldes at kommunen har fået besked fra Regionen om at alle patienter skulle overføres til Orø. Det er bragt i orden nu, ønsker man at benytte en bestemt læge i lægehuset Bysøstræde eller lægehuset der, skal man dog henvende sig i Borgerservice inden 1. juni for at få et nyt sygesikringskort. Alle der har et sygesikringskort med Lægen på Orø, kan benytte lægehuset i Bysøstræde de øvrige dage.

7. Der er afsat 950.000 kr. til en strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø. Lokalforum har rettet henvendelse til Destination Sjælland og Holbæk kommunen for sammen med Orø Kontoret at sikre turistaktører og befolkningen på Orø høres om, hvilke ønsker de har til den fremtidige turisme. I går d. 10 maj blev der så holdt møde med Destination Sjælland, Dansk Kyst- og Naturturisme og Holbæk kommune. Tilstede var Orø Kontoret, Orø Bådelaug, Orø Fællesjord, Østre Færge, Beboerforeningen og Lokalforum. Det blev besluttet, at der ikke udarbejdes nogen plan, uden der har været afholdt et borgermøde.
8. Den årlige generalforsamling afholdes i Forsamlingshuset onsdag d. 24. maj kl. 19. Der er spisning kl. 18. På valg er: Jørgen Stenersen, Niels Fynboe og Pia Harder.
9. Korrespondance: Invitation fra Birgit Hoffmann til informationsmøde om projekt Genskabet - Cirkulær Ø.
10. Evt.: Vi beder Forsamlingshuset om at reklamere for salg af maden i god tid inden generalforsamlingen.